

ANALISIS HASIL DAN PERBELANJAAN: KAJIAN
KES KERAJAAN NEGERI JOHOR.

FARHANA BINTI JA'AFAR

JABATAN EKONOMI
FAKULTI PERENCANAAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

2008

ANALISIS HASIL DAN PERBELANJAAN: KAJIAN
KES KERAJAAN NEGERI JOHOR

FARHANA BT JA'AFAR

KERTAS PROJEK INI DIKEMUKAKAN BAGI
MEMENUHI SEBAHAGIAN DARIPADA SYARAT
MEMPEROLEHI IJAZAH SARJANA MUDA
EKONOMI (SUMBER ALAM)

JABATAN EKONOMI
FAKULTI PENGURUSAN DAN EKONOMI
UNIVERSITI MALAYSIA TERENGGANU

2008

Saya akui Kertas Projek (EKN4998/9) ini adalah hasil kajian saya sendiri kecuali sumber-sumber lain yang telah saya jelaskan rujukannya melalui senarai rujukan yang telah dilampirkan.

5 Mei 2008



**FARHANA BT JA'AFAR
UK 11425**

Declaration

I hereby declare that this project paper (EKN4998/9) is the result of my own investigation and findings except where otherwise stated other sources are acknowledge by giving explicit references is appended.

5th May 2008



**FARHANA BT JA'AFAR
UK 11425**

PENGHARGAAN

Alhamdulillah, bersyukur ke hadrat Ilahi dengan limpah kurnia-Nya akhirnya saya berjaya menyiapkan dengan sempurna Kertas Projek (EKN 4998/9) walaupun memang diakui pada permulaannya saya menghadapi kesukaran. Justeru, saya ingin mengucapkan jutaan terima kasih kepada semua pihak yang terlibat secara langsung dan tidak langsung atas tunjuk ajar, dorongan, nasihat dan idea-idea yang telah dicurahkan kepada saya sepanjang saya menyiapkan kertas projek tahun akhir ini.

Saya juga ingin mengucapkan setinggi-tinggi penghargaan terima kasih kepada **En. Muhammad Najit b. Sukemi** selaku penyelia kerana telah mendidik, dan memberi tunjuk ajar kepada saya selama proses kajian ini dijalankan. Yang paling utama jutaan terima kasih kepada ibu, bapa dan keluarga saya yang banyak membantu saya memberi sokongan dan dorongan dari segi moral. Yang terakhir sekali kepada rakan-rakan seperjuangan saya serta semua pihak yang secara langsung dan tidak langsung yang terlibat sepanjang kertas projek ini disempunakan seperti Unit Perancangan Ekonomi Johor, Perbendaharaan Negeri Johor dan Jabatan Arkib Johor. Hanya Allah yang dapat membalas jasa-jasa kalian semua dan semoga hari-hari yang mendatang memberi sinar kecemerlangan dalam hidup kita semua. Amin.

Sekian, terima kasih

Farhana bt Hj Ja'afar
No 55, Jalan Pantai Layang,
84400 Sg Mati,
Muar,
Johor Darul Takzim

fariz_155@yahoo.com

ABSTRAK

Hasil dan perbelanjaan merupakan dua elemen penting dalam dasar fiskal yang juga merupakan satu dasar kawalan langsung yang dijalankan oleh kerajaan untuk mencapai matlamat ekonomi sesebuah negara. Dalam mewujudkan sebuah kerajaan yang cekap dan menyeluruh (holistik) memerlukan keseimbangan dalam pelbagai aspek. Oleh itu, pembolehubah hasil dan perbelanjaan merupakan dua elemen utama yang penting dalam kajian ini. Kerajaan Negeri Johor mengalami masalah bajet defisit yang berlarutan dan jika tidak ditangani akan memberi kesan negatif terhadap pertumbuhan ekonomi negeri tersebut iaitu menyebabkan ekonomi negeri tidak berkembang. Oleh itu satu kajian dijalankan bagi melihat hubungan antara hasil dan perbelanjaan yang menggunakan kaedah ekonometrik siri masa seperti Ujian Kointegrasi, Ujian Sebab-akibat Granger, Kaedah Penghuraian Varians dan fungsi tindak balas diaplikasikan dalam kajian ini. Hasil kajian menunjukkan wujud hubungan yang positif dalam jangka pendek dan jangka panjang bagi semua pembolehubah bersandar dan tidak bersandar. Penemuan hasil kajian ini telah memberi beberapa implikasi penting kepada strategi belanjawan Kerajaan Negeri Johor. Oleh itu, satu strategi belanjawan yang proaktif perlu dijalankan bagi menangani isu bajet defisit yang boleh mempengaruhi pertumbuhan ekonomi secara keseluruhannya.

Kata kunci: Hasil, perbelanjaan, bajet defisit, Ujian Ko-integrasi, Ujian Sebab-akibat Granger, Kaedah Penghuraian Varians, fungsi tindak balas, hubungan jangka panjang dan proaktif.

ABSTRACT

Revenue and expenditure make two important element fiscal policy which is also a direct control policy that carried out by government to achieve economic goal in country. To create an efficient government and comprehensive (holistic) requires balance in various aspects. Therefore, revenue and expenditure variables make two important key elements in this study. Negeri Johor's government experienced budget deficit problem that if create protracted and if not handled, it will give negative impact for economic growth because stagnant in economic. Therefore this study was carried out to see relationship among revenue and expenditure, it study utilized several time series econometric techniques such as Co-integration Test, Granger causality Test, variance decomposition and impulse response function. Finding of research showed existence of positive relationship in short-term and long-term for all independent variables and dependent variables. This outcome of the study discovery had given several important implications to budget strategy of Negeri Johor's. Therefore, a proactive budget strategy must be carried out to tackle budget deficit issue because it can influence economic growth by overall.

Keywords: revenue, expenditure, deficit budget, Co-integration Test, Granger Causality Test, variance decomposition, impulse response function, long-term and proactive.